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El senyor Martínez Fuentes:

Sí, consellera, estava escoltant-la i la veritat és que no sabia 
de què m’estava parlant . Jo li he preguntat si anava a fer 
alguna respecte al senyor Pérez Pont i vosté no m’ha contes-
tat . Jo estava escoltant-la i me venia a la ment allò que deien 
Presuntos Implicados de ¡ay!, cómo hemos cambiado, no? És 
que vosté no vol saber res de condemnes en estos moments .

Mire, atemptar contra el patrimoni artístic, en estos 
moments, valencià no té importància i no ho diu el Partit 
Popular, ho diu un jutjat . Ara que per a vostés, jo ja sé que 
per a vosté els jutjats no li importen ni tenen cap tipus de 
valor, ja li ho va dir a la meua companya Beatriz Gascó, quan 
li va comentar que els jutjats no tenien ni idea ni de llengua 
ni d’educació, per això eixe és el valor que vosté li dona .

És clar que Compromís té una doble vara de mesurar, té 
una doble moral, està clar . Quan se tracta de càrrecs de 
Compromís, no se té en compte; però, quan parlem del PP, 
cal perseguir-los, com vostés feien . Jo només li faig una 
pregunta: què hauria dit vosté si el condemnat per delicte 
contra el patrimoni fora pel PP, fora un membre del PP? No 
sé què hauria dit vosté . Quina diferència, senyora! Però, 
mire, no em sorprén, després d’haver vist com han actuat, i 
hui s’ha parlat del tema Oltra, però és que no podem deixar 
de parlar d’ell . És que vostés actuen d’una manera amb el 
PP i actuen d’una altra manera amb la senyora Oltra. ¿Què 
hauria dit vosté també si la consellera investigada per, 
presumptament, encobrir els abusos del seu marit a una 
menor haguera sigut el PP? Què haguera dit? Adone’s que li 
he dit també «presumptament», perquè jo sí que crec que en 
la presumpció d’innocència .

El nostre grup parlamentari sí que creem en Maite, senyora 
consellera, la vertadera víctima, la qual va anar emmanillat a 
declarar. Nosaltres, repetisc, sí que creem a Maite, a la víctima 
dels abusos, a la qual vostés –i ja s’ha dit este matí–, vostés, 
no s’han dignat ni a demanar perdó . Vosté té ara l’oportu-
nitat de demanar-li, perdó, en nom de tot el Consell; faça-
ho. Vostés l’únic que pensen… i actuen cada vegada com els 
dictadors. Franco parlava d’una conspiració judeo-maçònica; 
vostés és una conspiració contra Oltra de la dreta, una conspi-
ració de la premsa, una conspiració dels mitjans de comunica-
ció, de la justícia, això és el que vostés pensen. (Aplaudiments)

Com deia, és molt gros, senyora Tamarit, quan vosté qües-
tionava la justícia. Però és la mateixa tàctica que va seguir 
també la senyora Oltra quan deia que, clar, era un acte anti-
democràtic el que a ella se l’imputara, era anar contra la 
democràcia . És el mateix .

Però, miren, vostés la veritat és que s’han carregat el seu codi 
ètic, el que abans era la seua Bíblia. Aleshores, senyora Tamarit, 
no m’ha contestat, però vosté no va a fer res amb un condem-
nat? No va a fer res? Mire, en estos moments li recorde que 
el senyor Pérez Pont ja no és un presumpte delinqüent, com 
diu el director general d’Urbanisme, no és un presumpte delin-
qüent, és una persona que està condemnada, condemnada, 
condemnada, és una persona condemnada. ¿Vosté no va a fer 
res, amb eixe codi ètic que a vostés se’ls omplia la boca d’ètica i 
de moral? No va a fer res, senyora Tamarit?

Gràcies . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Gràcies, senyoria .

Per continuar donant resposta a la pregunta formulada, té la 
paraula l’honorable consellera .

La senyora consellera d’Educació, Cultura i Esport:

Senyor Martínez, primera i principal, Pérez Pont no és un 
càrrec de Compromís, és una persona que ha guanyat un 
concurs públic, per si no queda clar . (Veus)

Segona, senyor Martínez, efectivament, hi ha una condemna 
per una infracció lleu, en base que la pintura emprada en els 
grafitis sobre el mur del claustre renaixentista no permetia la 
transpirabilitat dels murs .

Parlem de què hi havia baix d’eixa capa de pintura? Segons 
informe tècnic, les capes de pintura aplicades durant l’ac-
tual direcció mesuren, més o menys, dos-centes micres –un 
mil·límetre són mil micres–. Baix hi havia més capes: una de 
2015, color caldera, de cinc-centes micres; una anterior, blanca, 
també de cinc-centes micres; una anterior, ocre, de dos-centes; 
i una altra anterior, ocre també, entre tres-centes i quatre-
centes micres. En total, durant el govern del Partit Popular es 
van aplicar unes mil cinc-centes micres de grossor de pintura 
plàstica. (Veus) Però és que, amb anterioritat a això, entre els 
anys 2002 i 2005, es va aplicar un morter a base de substàn-
cies plàstiques que òbviament impedixen la transpirabilitat i 
que agreujaren, any a any, l’estat del claustre. Gestió popular. 
Però és que, baix d’això, hi havia una capa de ciment imperme-
able, de deu centímetres de grossor. És a dir, el grafiti estava en 
algunes zones del mur a deu centímetres de distància del mur 
original . Afortunadament, el claustre ja està reparat .

Anem més allà . Parlem de pintura sobre zones declara-
des patrimoni . Este és un catàleg editat pel seu govern amb 
imatges del centre del Carme . M’agradaria saber com consi-
dera vosté imatges com estes –ara li la pose gran perquè 
ho veja bé–, (soroll de papers) imatges com estes, on es van 
cobrir policromies amb pintura plàstica fosforita. (Veus) Esta 
és la seua gestió del patrimoni. Perquè el problema, senyo-
ria, no és la pintura; el problema són els grafitis, és l’art 
contemporani i és la llibertat creativa.

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Gràcies, senyoria .

Continuem amb la pregunta 1.598. (Veus) Pregue silenci, senyo-
ries, perquè pugam continuar amb aquesta sessió de control.

Pregunta 1 .598, que formula la diputada Mercedes Ventura a la 
consellera d’Educació, Cultura i Esport sobre el pla Edificant.

Si és tan amable, senyora Ventura, de polsar el botó .

Quan vullga, senyoria .
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La senyora Ventura Campos:

«Educación retrasa la retirada de fibrocemento de tres colegios 
al verano de 2023» . «El síndic pide que se retiren los barraco-
nes en tres colegios e institutos». Me gustaría preguntarle cuál 
de las dos noticias le genera más vergüenza, señora Tamarit. 
Entiendo que serán las dos por su nefasta gestión en materia 
de infraestructuras educativas y no solo lo dice esta diputada, 
sino también se lo ha dicho el Síndic de Greuges este año, que 
les ha dado un tirón de orejas advirtiendo que los barracones 
tienen que eliminarse porque tienen que ser provisionales y se 
están utilizando en las aulas desde hace muchísimos años.

Por eso, me gustaría preguntarle: ¿qué medidas concre-
tas piensa poner en marcha, ante la reclamación del Síndic 
de Greuges, para agilizar las obras de algunos de los centros 
educativos que se encuentran en aulas prefabricadas desde 
hace muchos años?

Muchas gracias . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Gràcies, senyoria .

Per a donar resposta a la pregunta formulada, té la paraula 
l’honorable consellera .

Quan vullga .

La senyora consellera d’Educació, Cultura i Esport:

Gràcies, presidenta .

Gràcies, senyora Ventura .

En primer lloc, vergonya ninguna; dolor i indignació pel que 
ha passat a Alacant moltíssim, ja ho ha expressat el direc-
tor general d’infraestructures i, com a conselleria, no podem 
més que estar al costat d’eixes famílies i lamentar moltíssim 
el que ha fet esta empresa .

Però passem a la segona part del Síndic de Greuges, que era 
la pregunta que tenia per escrit . Mire, les reclamacions del 
síndic sempre, sempre, són i han sigut escoltades per esta 
conselleria i ens ajuden a millorar en el dia a dia . De fet, el 
pla Edificant és una resposta a eixa necessitat d’agilització, 
un pla que ha tingut efectes notables i quantificables. A més, 
a mesura que el pla avança, també creix la inversió que se fa 
any per any, tot i els problemes que, com sap, de subminis-
tres estem patint pels materials que venen d’Europa. Hem 
aconseguit executar, en el que portem de 2022, més del que 
havíem executat en el mateix període en qualsevol altre any 
anterior .

En tot cas, senyora Ventura, en la segona part de la meua 
intervenció, aprofundiré en les xifres .

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Gràcies, senyoria .

Té la paraula la senyora Ventura per a continuar amb la 
formulació de la pregunta .

Quan vullga, senyoria .

La senyora Ventura Campos:

Señora Tamarit, espero que también se ponga del lado de 
las familias de la Vega Baja, que le dicen que no quieren más 
horas en valenciano, porque les están mintiendo día sí y día 
también .

Señora Tamarit, el síndic le ha dicho que se ponga a trabajar, 
que los niños y las niñas necesitan estudiar en infraestructu-
ras dignas. El reloj está en tiempo de descuento y, tras dos 
legislaturas, no han sido capaces ni de ejecutar ese mapa de 
infraestructuras urgentes que ustedes publicaron en 2016 . 
(Aplaudiments) Miren si lo han hecho mal, pero mal, que 
ustedes, de los mil millones de euros que dedican a construir 
o han presupuestado para construir colegios, desde el año 
2018, a día de hoy solo han pagado 198 millones; hago una 
estadística, eso es un 20 %. Han tardado menos tiempo en 
construir la muralla china, que en construir un colegio por el 
Botànic, tengo que decírselo . (Aplaudiments) Si usted traba-
jara en una empresa privada, ya le digo que les hubieran 
despedido por no cumplir objetivos.

Y yo pregunto: ¿por qué pintan tantos millones, año tras año, 
en el presupuesto, si no son capaces de ejecutarlo? Como 
no son capaces de construir colegios, ustedes gastan más de 
veintidós millones de euros en comprar palacetes. ¿Señora 
Tamarit, ¿cuántos colegios se podrían construir con ese 
dinero? Ya le digo yo, cinco colegios.

Y respecto a la última adquisición, que es el edificio de 
Correos, que ha salido del presupuesto de la conselleria de 
educación, me preguntó, ¿para qué necesitan los niños cole-
gios? ¿Para qué, los niños, si pueden soñar que algún día el 
Botànic les invite a una mascletá desde el balcón del edifi-
cio de Correos? O, señora Tamarit, ¿quién en su sano juicio 
no prefiere disfrutar de una buena mascletá que de un aula 
digna? ¿No cree usted?

Bueno, pero, fuera de ironías, la realidad es que el dinero 
para construir colegios no ha ido dedicado a este fin. 
También han desviado para pagar ayudas por ERTE, pagar 
renta valenciana de inclusión, para liquidar un convenio con 
la diputación, ampliar el capital de la sociedad del circuito 
del motor y también para pagar ayudas a las explotaciones 
ganaderas, entre otros destinos. Más de noventa millones de 
euros han ido destinados a cubrir otros gastos de diferen-
tes consellerias, y, mientras tanto, más de dieciséis mil alum-
nos siguen estudiando en barracones . Señora consellera, 
construir colegios ¿para cuándo? Eliminar el amianto ¿para 
cuándo?

Y qué decir de ofrecer infraestructuras que cumplan con 
la normativa de prevención en ofrecer condiciones térmi-
cas saludables . Señora Tamarit, si la ley de prevención para 
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cualquier puesto de trabajo establece una temperatura 
óptima de unos veinticinco grados de máxima, me gusta-
ría saber qué cualidades de superhéroes tiene la comunidad 
educativa, que tiene que estar en clase sin aire acondicio-
nado, soportando temperaturas superiores a treinta grados; 
cuando el resto de edificios públicos, incluso su despacho en 
la conselleria, tienen aire acondicionado.

Le invito a que invierta ese dinero que a usted le sobra 
porque no construyen colegios, ese dinero de Edificant, que 
lo desvíe y que ustedes…, vía otras consellerias, le invito a 
que lo invierta en ofrecer buenas condiciones climáticas en 
los colegios para que los niños no padezcan frío en invierno 
ni calor en verano . Y, si lo hace, estará demostrando a esta 
diputada y al grupo Ciudadanos que le importa mucho el 
bienestar de la comunidad educativa.

Muchas gracias . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Gràcies, senyoria .

Per a donar resposta a la pregunta formulada, té la paraula 
l’honorable consellera .

Quan vullga, senyoria .

La senyora consellera d’Educació, Cultura i Esport:

Gràcies, presidenta .

Senyora Ventura, davant de la desinformació, xifres . Vosté 
em pregunta per l’agilització de les obres, jutge vosté 
mateixa: 2014, execució, 20 milions d’euros; 2021, a data 18 
de juny, 56,7, en acabar l’any, 146 . I no em mire i enrecor-
de’s que per a construir centres s’utilitza el capítol 6, que és 
el d’inversió, el 7, que és el d’Edificant, i també una cosa que 
es diu Ciegsa, que no sé si recordaran que també existix. 
Davant d’eixos 56,7 milions del 18 de juny, sap quants mili-
ons es porten executats a data 22 de juny del 2022? 73,4, 
un 30 % més que l’any anterior.

Però sempre s’ha dit que val més una imatge que mil parau-
les, senyoria . (Mostra un gràfic) Esta és l’evidència de l’agilit-
zació en inversions en infraestructures, any a any, no només 
més pressupost, sinó també més execució . (Aplaudiments)

Parla vosté del mapa d’infraestructures publicat en 2016 . 
Senyoria, amb el pla Edificant eixe mapa està més que 
superat . De fet, eixe mapa inicial recollia accions en 124 
centres . (Veus) A data de hui…, si vol li conteste i, si no, 
seguix parlant. A data de hui, hem finalitzat 354 actuaci-
ons grans i mitjanes, sense comptar les xicotetes; altres 159 
estan en marxa, i 130 més estan delegades en els ajunta-
ments. Obres, senyoria, que han donat faena a més de set 
mil cinc-centes persones des que estem governant . Tot 
això, parlem del mapa de 2016: de les 124 accions priorità-
ries, 25 centres íntegrament en barracons, 23 estan acabats, 
un en licitació i un a punt d’acabar-se . Dic que està superat 
perquè no només hem fet eixos 24 centres íntegrament en 

barracons, sinó que n’hem fet 39, amb una inversió de més 
de cent huitanta-huit milions d’euros .

Jo lamente molt les mentides que volen vendre sobre les 
infraestructures, perquè els ajuntaments de tots els signes 
polítics estan col·laborant per a poder fer realitat, amb la 
màxima celeritat, totes estes inversions . Pot parlar vosté amb 
l’alcalde del Pilar de la Horadada, a on, per cert, s’ha inver-
tit i són centres climatitzats segons el projecte que ens han 
presentat . Pot parlar també amb Vinaròs, alcaldia socialista; 
pot parlar també amb Albaida, alcaldia de Compromís; pot 
parlar també amb Granja de Rocamora, on vostés governen .

Senyoria, mai en la història de la Generalitat s’ha invertit com 
en l’actualitat . Mai tants centres nous han obert les seues 
portes; mai s’ha ocupat a tantes persones en la construcció; 
mai tants pobles de tots els signes polítics han col·laborat per 
a construir escoles . Miren menys el seu melic i més els pobles .

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Gràcies, senyoria .

Continuem amb la pregunta 1.580, que formula el diputat 
José Juan Zaplana, del Grup Parlamentari Popular, al conse-
ller de Sanitat Universal i Salut Pública sobre la situació de 
l’Hospital Provincial de Castelló .

Quan vullga, senyoria .

El senyor Zaplana López:

Gracias, presidenta .

Mire, señor conseller, uno de los hospitales más denostados 
y que más ha sufrido en la comunidad desde que gobierna la 
izquierda que usted representa ha sido el Hospital Provincial 
de Castellón . La Sindicatura de Cuentas así lo constata, 
llevando tres años consecutivos sus cuentas a la fiscalía del 
Tribunal de Cuentas . Su desmantelamiento se inició con el 
ataque a sus profesionales por parte de la señora Montón 
y, posteriormente, por la falta de criterio y de proyecto que 
nunca tuvo la señora Barceló, lo que ha generado en los últi-
mos años situaciones muy complicadas .

Y yo quería preguntarle cómo valora la situación actual del 
hospital; cuál es la problemática laboral que usted entiende 
de los trabajadores y cuál es su plan para resolverla . Y, por 
último, si piensa recuperar los servicios que allí se presta-
ban, si va a mantener los que se prestan en la actualidad o si 
piensa o tiene previsto algún cambio.

Muchas gracias . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Gràcies, senyoria .


